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朝陽科技大學
095學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	3230
	Course Number
	3230

	授課教師
	賴本隊
	instructor
	LAI,PEN TUI

	中文課名
	保險金融監理
	Course Name
	Insurance Auditing

	開課單位
	保險金融管理系(四進)四A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	1. 使學生了解保險金融監理法規之基本意義及概念

2.能具備識別保險金融交易市場的管理問題

3.能具備保險金融監理之專業態度

4. 能對日後保險金融監理法規之實際運用有所助益
	Objectives
	1. Enabling students to understand basic meaning and concept of insurance auditing regulations. 

2. Able to identify management problems in financial transaction market. 

3. Having professional attitudes in insurance auditing.  

4. Helping future actual application of insurance auditing in the future.

	教材
	保險的監理暨相關的法規(鄭濟世著)


	Teaching Materials
	Insurance Supervision and Relative Laws

	成績評量方式
	小考30%

期中考35%

期末考35%


	Grading
	Class Participation and Test 30%

Midterm and Final Exams 35% Each

	教師網頁
	

	教學內容
	保險事業之發展是否理想,除賴保險業者本身之努力外，政府之監理亦扮演重要的角色。本課程雖以政府之角度探討主管機關如何監督保險業，惟就被監督者---保險業或保險從業人員而言，亦應了解政府監理的理由、監理的項目、以及保險政策的導向。了解這些內容後，可以調整內部營運，符合監理的要求。
	Syllabus
	In the past two decades, Taiwan has emerged as one of the most successful newly industrialized economies in the world. The prosperity of the life insurance industries are the example. Let the students to know the contents of life insurance commissioner's target and direction, then change company operation to satisfy commissioner's needs.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

